
Protokół nr 34/2017 z posiedzenia  

KOMISJI ROLNICTWA I ROZWOJU GOSPODARCZEGO  

w dniu 06 grudnia 2017 r. 
 

Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Omówienie projektu uchwały budżetowej dla Gminy Krzemieniewo na rok 

2018.  
3. Wolne głosy i wnioski. 

 

Ad.1.  

Otwarcia posiedzenia Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego w dniu  

06 grudnia 2017 r. dokonała Przewodnicząca Komisji Pani Maria Kamyczek, która 

powitała Przewodniczącego Rady Gminy Pana Piotra Sikorskiego, Wójta, Zastępcę 

Wójta, Skarbnik Gminy Panią Dorotę Andrzejewską oraz członków komisji- lista 

obecności stanowi załącznik  nr 1  do protokołu.  

Ad.2.  

Przewodnicząca komisji poprosiła Panią Skarbnik o przedstawienie projektu 

budżetu, stanowiącego załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

Projekt budżetu gminy zakłada dochody w roku 2018 w łącznej kwocie 

35.064.333 zł, z czego dochody bieżące stanowić mają kwotę 34.654.375 zł,  

a  majątkowe 409.958 zł. 

Wydatki budżetu gminy na 2018 rok zaplanowano w łącznej kwocie 

43.358.000 zł., z czego wydatki podzielone są na bieżące w kwocie 28.878.330,84 zł  

i majątkowe w wysokości 14.479.669,16 zł.  

Projekt budżetu został szczegółowo przedstawiony przez Panią Skarbnik. 

Nastąpił wzrost udziału Gminy w podatku dochodowym. Otrzymano ponad 200 

tys. zł większą subwencję oświatową. Nie jest to jednak kwota zadowalająca, w 

związku ze wzrostem wydatków na wynagrodzenia dla nauczycieli, które mają 

wzrosnąć od kwietnia. Dotacje na GOPS znacznie zostały zmniejszone przez 

Wojewodę.  Dotacje na GOPS są ruchome i ciągle coś się w tej kwestii zmienia.  

Po stronie wydatków jest kwota wyższa o planowaną pożyczkę. W zakresie 

wydatków największą pozycję stanowią wydatki związane z budową oczyszczalni                  

i kanalizacji sanitarnej, prawie 14 mln zł. Kwota ta pozwoli zamknąć te inwestycje.  

W rozdziale wytwarzanie i zaopatrzenie w energię, gaz i wodę, znaczną kwotę 

przeznaczono na wodociągowanie wsi Bojanice. Na wykonanie wodociągu 

zaplanowano 193.500 zł.  



Wójt wyjaśnił, że chodzi tu o wodociąg, który ma łączyć miejscowości Nowy 

Belęcin i Bojanice. Miejscowość Garzyn ma zostać powrotnie przełączona z ujęcia                 

w Górznie do ujęcia wody w Garzynie. Zakład Usług Wodnych we Wschowie 

zobowiązał się jednak przejąć wodociąg w Garzynie.  

W związku z omawianiem zaplanowanych zadań drogowych Przewodnicząca 

komisji zwróciła uwagę, że niszczone są inwestycje, które Gmina wykonywała 

wspólnie z Powiatem. Ma to miejsce na odcinku ścieżki pieszo-rowerowej między 

Oporowem a Oporówkiem oraz na wysokości wjazdu na drogę prowadzącą do 

oczyszczalni ścieków. Ciąg jest niszczony w wyniku orki, prowadzonej przez rolników 

gospodarujących sąsiadującymi gruntami.  

Zastępca Wójta wskazał, że droga też jest zanieczyszczona w związku  z 

prowadzonymi pracami kanalizacyjnymi, jednak wykonawca wykonuje prace 

oczyszczające.  

Wydatki na administrację są niższe niż w roku bieżącym. Zabezpieczono środki 

w wysokości 3% podwyżek dla pracowników administracyjnych oraz na odprawy dla 

pracowników, którzy zamierzają przejść na emeryturę. Zaplanowano 40 tys. zł na 

nowe oprogramowanie dla serwera, w związku z nowymi przepisami o ochronie 

danych osobowych. GOPS ma na ten cel zabezpieczone 7 tys. zł. Rezerwa na 

zarządzanie kryzysowe jest wysoka i wynosi 85 tys. zł, którą RIO uznaje za zasadną. 

Kolejna rezerwa ogólna w kwocie 373 tys. zł, w sytuacji gdyby Gmina przegrała 

sprawę w sądzie z p. Galińskim.  

Przewodnicząca Komisji spytała czy jest możliwość przegrania tej sprawy. 

 Wójt uważa, ze byłoby to niezasadne, ale trudno powiedzieć jak się zachowa 

sąd. Może ta kwota zostanie podzielona. Nie wiadomo czy to się w ogóle zakończy            

w sądzie.  

Przewodniczący Rady Gminy wskazał, że p. Galiński ma swoje argumenty,                   

w związku ze zmianami w prawach autorskich, bez zgody jego jako wykonawcy. 

Zastępca Wójta poinformował, że była kontrola Inspekcji Nadzoru 

Budowlanego i stwierdziła, że nie ma zmian w projekcie.  

Zdaniem Przewodniczącego Rady Gminy umowa jest ważna i do rozprawy                 

nie powinno w ogóle dojść.  

Wójt dodał, iż w umowie jest zapis z którego wynika, że p. Galiński przekazuje 

prawa autorskie. Jeździł po budowie i miał możliwość wpisania swoich wniosków              

w dziennikach budowy. Jak do tej pory z tej możliwości nie skorzystał.  

Zastępca Wójt wskazał dokładny zapis w umowie. Kary umowne zostały 

naliczone od drugiego etapu budowy. Według Radczyni kwota kary powinna być 

nawet 60 tys. zł wyższa. Zdaniem Wójta p. Galiński z pierwszym etapem wykonania 

dokumentacji się nie spóźnił, więc tak też zostało zapłacone.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że wydatki na oświatę zabezpieczono w 94%. 

Dyrektorzy szkół napisali do Gminy, jakie kwoty brakują placówkom oświatowym.               

Do oświaty należy dołożyć 900 tys. zł.  



Przewodniczący Rady Gminy spytał co by było, gdyby  Gmina nie 

zabezpieczyła tych środków.  

Wójt wyjaśnił, że była zapowiedź o dodatkowej dotacji do subwencji 

budżetowej. Ostatecznie okazało się, że wszystko ma zabezpieczyć tylko subwencja 

budżetowa.  

Jeśli chodzi o dział pomocy społecznej, to zaplanowano m.in. 100 tys. zł           

na wydatki związane z Domami Pomocy Społecznej. Jest bowiem coraz więcej osób, 

które oczekują na skierowanie do DPS-U. Rosną także koszy pomocy dla osób  na 

terenie gminy. Wzrosły wydatki Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej wraz                      

z zakresem obowiązków. Zabezpieczono ponadto ok. 30 tys. zł na remont dachu 

budynku GOPS. Świadczenia wychowawcze na wypłatę programu 500+ w kwocie 

6.257 tys. zł zostały zabezpieczone w całości. Na wypłatę świadczenia rodzinnych 

zaplanowano kwotę 2.984 tys. zł, do których Gmina dopłaca już środki.  

W związku z pytaniem Przewodniczącej komisji o inwestycję kanalizacyjną              

w Osiecznie, Wójt wskazał, że w Grodzisku wykonawca zszedł z budowy i ogłosił 

upadłość. W kwestii naszej inwestycji kanalizacyjnej Wójt wyjaśnił, że po wykonaniu 

po stronie Gminy pozostanie wystawianie faktur za ścieki, naliczanie i windykacja.            

W związku z czym będzie musiało zostać utworzone nowe stanowisko pracy w 

Urzędzie Gminy. W ramach współpracy ZUW we Wschowie, po spisaniu liczników 

będzie elektronicznie przekazywał do Gminy informacje o zużyciu wody.                      

Wójt wyjaśnił, że został złożony wniosek o środki finansowe na kanalizację                       

i oczyszczalnię. Gdyby udało się pozyskać te środki, to można będzie zrezygnować                

z pożyczki  z WFOŚiGW i wziąć tą pożyczkę na II etap tj. miejscowości Mierzejewo, 

Oporowo i Oporówko.  

Przewodnicząca komisji prosiła o informacje dla mieszkańców w kwestii 

terminu przyłączania do kanalizacji. Powinni mieć świadomość w jakim czasie to musi 

nastąpić.  

Przedstawiona została inwestycja budowy otwartej strefy aktywności w 

Nowym Belęcinie. Wójt wyjaśnił,  że jest to projekt rządowy, podobny co do zasady 

do Orlików. Można uzyskać duże dofinansowanie w wysokości 70%. Zabezpieczono  

w budżecie całą kwotę 100 tys. zł. Miejscem lokalizacji będzie grunt przy sali 

wiejskiej i boisku sportowym, ogólnie dostępny dla mieszkańców.  

Pani Skarbnik przedstawiła autopoprawkę w zakresie dofinansowania klubów 

sportowych. Środki dla klubów przyznano na podstawie ilości zarejestrowanych grup 

sportowych w Rejonowym Związku Piłki Nożnej. Kluby by móc wystąpić o środki na 

2018 rok, muszą się rozliczyć z bieżącego roku.  

Wójt wskazał, że w budżecie zabezpieczono kwotę 2 tys. zł, z przeznaczeniem 

na sport indywidualny. Do tej pory nie było możliwości wspomóc osób, mających 

osiągnięcia sportowe. Gmina nie będzie dawała gotówki, a pomoc będzie raczej           

w formie zakupu sprzętu.  

Przewodnicząca Komisji wskazała, że dobrze by zasady przyznawania tej 

pomocy  było to uregulowane pisemnie.  



 

Komisja Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego przyjęła przedstawiony projekt 

budżetu Gminy Krzemieniewo na 2018 r. w całości, bez żadnych uwag.   

 

Ad.3.  

Radny L. Kruk spytał kiedy rozpocznie się budowa kanalizacji na ul. Wiejskiej 

w Krzemieniewie.  

Zastępca Wójta wskazał, że według zapewnień głównego wykonawcy na teren 

budowy mają wejść kolejne firmy. FUR-BUD wszedł na ul. Sportową, a od 18 grudnia 

mają rozpocząć prace na ul. Wiejskiej. Zastępca Wójta przygotował zestawienie prac 

kanalizacyjnych na Krzemieniewie, według którego wynika, że zrealizowano 22% 

prac, co stanowiło tylko 12% wydatków.  

Wójt wskazał, że sytuacja upadłości w Osiecznej jest problemem, bowiem nie 

ma nawet od kogo ściągać należności. Wykonawca oczyszczalni stwierdził, że już jest 

na zero, doszedł do zrównoważenia środków.  

Zastępca Wójta dodał, że Gmina dysponuje umowami z podwykonawcami                 

i będzie możliwość by to sprawdzić.  

Przewodniczący Rady Gminy wskazał na dobre dla Gminy rozstrzygnięcie 

przetargów. Trzeba będzie jednak rozmawiać z wykonawcami. Umowy były dla nas 

korzystne, jednak dla nich rynek się zmienił.   

 

 

Z uwagi na wyczerpanie tematów Przewodnicząca, dziękując wszystkim za udział, 

zakończyła posiedzenie. 

 

        Protokołowała:      Przewodnicząca: 

 

          Joanna Adamczak      Maria Kamyczek 

 


